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Referat bestyrelsesmøde d. 10.01.23 kl. 09.00 – 11.00 
 
Sted: Online 

Deltagere: Vivi Terp, Mads Edwards, Søren Romar, Michael H. Knudsen, Henrik West, Janne G. 

Mortensen, Nikolaj Olsen 

Afbud:  

Fra Sekretariatet: Kirstine Bach Storgaard (referent) 

 

 

1. Godkendelse af dagsordenen 

Godkendt. 

 

2. Godkendelse referat møde 1. november 2022 

Godkendt. 

 

3. Siden sidst 

a. Nikolaj har skiftet job og er vel formelt ikke med i bestyrelsen mere, med min-

dre at hans nye arbejdsplads har meldt sig ind i SBH. Nikolaj har selv udtalt at 

han godt vil sidde i bestyrelsen frem til generalforsamlingen. Vi skal finde ud af 

hvad der skal ske. 

 

Nikolaj deltog ikke ved dette punkt. 

 

Der var enighed om, at formalia skal overholdes og at bestyrelsen inviterer Ni-

kolaj med som gæst. 

Hans plads i bestyrelsen overtages af Henrik. 

 

Bestyrelsen konstituerede sig på ny som følger: 

Formand: Mads Edwards 

Næstformand: Vivi Terp 

Kasserer: Søren Romar 

 

Nikolaj genoptog deltagelse i mødet efter dette punkt. 

 

b. Kontaktudvalget for frivillige og vederlagsfri økonomi- og gældsrådgivninger. 

Skal vi deltage i det stiftende møde tirsdag, den 24. januar 2023, kl. 13-16, 

Teglgårdsparken 26.? Det er vist i Middelfart. 

 

Bilag: Henvendelse fra Gældsstyrelsen 

 

Mads forventer at KFUM / KFUK er repræsenteret. 
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Michael påpegede, at de hos Roskildehjemmet arbejder aktivt med området og 

at han jævnligt har samtaler der vedrører netop økonomi med borgere og tilken-

degav, at han gerne deltager som repræsentant for SBH. 

 

Der var enighed om, at Michael repræsenterer foreningen. 

Sekretariatet sørger for, at Gældstyrelsen får besked. 

 

c. Stort og småt 

 

Den nye regering blev kort vendt. Der er forsat ikke kommet yderligere vedr. 

den nye reform, men håbet er, at der snart sker noget. 

 

Mads orienterede om, at Center Bøgely har haft besøg af Tilsyn Midt. Ved besø-

get påpegede han, at det ikke er optimalt, at der er forskel på de forskellige re-

gioner. 

 

Mads nævnte et påbud givet til Fred og Forsoning v. Herning vedr. håndtering af 

medicin. Han har været i dialog med og samtidig undersøgt tilsynsrapporter 

nærmere. Det gav anledning til bekymring i forhold til håndtering hos Center Bø-

gely, som efterfølgende har lavet et ekstra internt tilsyn / gennemgang af proce-

durer. Mads påpegede, at han opfordrer til at indgå i dialog med tilsynet og sam-

tidigt være OBS på egne procedurer og retningslinjer. 

 

Henrik fortalte, at hos Dalhoffsminde har de også har haft besøg af tilsynet og 

de kunne ikke helt ”holde til det”. De bruger nu VUM, men skal i stedet arbejde i 

sundhedsmodulet. 

Det socialt faglige felt får sat skub i den sundhedsfaglige retning. Opfordrer til at 

området / emnet kommer på dagsordenen og der bliver fokuseret på patientlig-

gørelse. 

Alt i alt var besøget en opvågning. Rapporten forventes at komme i slutningen af 

januar. 

 

Michael fortalte, at de hos Roskildehjemmet kører med Sundhedsmodulet. De 

har gode erfaringer med at sætte mål og få socialfaglige og pædagogiske kom-

petencer til at arbejde med målbare mål indenfor området. 

 

Vivi påpegede, at hun er uenig i at medicinen skal væk fra institutionerne. 

 

Området tages med som et punkt ved næste bestyrelsesmøde. 

 

4. Indkomne forslag / henvendelser 
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a. Klagevejledning, punkt fra Ledernetværk i december 

Medlemmerne læner sig op af bestyrelsesholdning. 

Henvendelse til SAND der går på, at det er godt udgangspunkt, men at den ikke 

duer i praksis. 

 

Nikolaj søger kontakt til LOCHI og tager evt. dialog med ved næste bestyrelses-

møde. 

 

Søren giver besked tilbage til SAND  

 

Punktet tages med igen ved næste bestyrelsesmøde. 

 

b. Fraværsoversigt – henvendelse fra Kirkens Korshærs Institutionstilbud i Randers 

Vi har en fra Københavns Kommune som beder om en fraværsoversigt på en be-

boer. Har I hørt om noget lignende? Hvad ville I svare? Hvordan kan man op-

gøre det? 

 

Mads tilkendegjorde sin holdning i forhold til ærlighed ind i dialogen i forbindelse 

med forespørgsler på borgernes tilstedeværelse hos boformerne / institutio-

nerne. 

Michael, Henrik og Vivi understøttede holdningen og finder henvendelsen fra 

kommunen rimelig. 

 

Henrik nævnte 3-dages reglen. 

Vivi spurgte indtil reglen. 

Mads henviste til et arbejds- / konsensuspapir udarbejdet i det tidligere SBH. 

Michael fortalte, at de oplever at det er meget forskelligt fra kommune til kom-

mune og vurderes individuelt og konkret om fx en borger kan tage på ferie med 

sit barn. 

 

Mads tager kontakt vedr. svar på henvendelsen. 

 

5. Det nationale partnerskab vedr. ny hjemløsereform 

a. Status og sidste nyt 

 

Nedsatte arbejdsgrupper har været i gang med at arbejde med udkast til under-

søgelser.  

 

Næste møde er 15. marts 2023. 

 

6. Dialogmøde (Socialstyrelsen, KL, SAND mv.) 
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Status og sidste nyt 

 

Der er ikke nyt. 

  

Vi afventer indkaldelse til næste dialogmøde. 

 

7. Generalforsamling 30. – 31. marts 2023 

 

a. Status praktik, herunder drøftelser program. 

 

Indkaldelse samt dagsorden, revideret regnskab, forslag til budget og kontingent 

for det kommende år, forslag til årshjul og arbejdsplan samt forslag til ændrin-

ger skal være klar til udsendelse senest 4 uger før Generalforsamlingen – dvs. 

senest torsdag d. 2. marts. 

 

i. Dagsorden og formalia  

Dagsorden og formalia blev gennemgået. 

ii. Program 

Der var drøftelser vedr. det faglige program 

Flere muligheder blev drøftet. 

Sekretariatet udsender programskabelon for de to dage. Inkl. de emner 

der indtil nu er bragt op. 

 

Det blev besluttet, at der arbejdes videre med programmet og at der op-

sættes et nyt møde i uge 4. Sekretariatet rundsender en doodle og sør-

ger for indkaldelse til mødet. 

 

 

b. Valg til bestyrelsen 

 

Lederrepræsentanter:  

Mads Edwards – overvejer genvalg 

Nikolaj Olsen (udtræder muligvis inden) 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Janne G. Mortensen (modtager genvalg) 

 

Suppleanter: 

Leder: Henrik West (modtager genvalg) 

Medarbejder: Karina Clausen 
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Det blev besluttet, at medlemmerne skal opfordres til at melde ind, hvis de øn-

sker / er interesserede i bestyrelsesarbejdet. 

 

c. Vedtægtsændringer: 

 

i. Ændring / tilføjelse paragraf 3 Medlemsforhold 

Non profit 

 

Definition Nonprofit: Lige meget hvad der sker, bliver pengene indenfor 

formålet. 

 

Muligheden blev drøftet.  

 

Det blev besluttet at gå videre med arbejdet og tage det med som emne 

ved Ledernetværket i december og se nærmere på arbejdet med en evt. 

vedtægtsændring. Herudover aftales møde med Selveje Danmark. 

Søren og Nikolaj koordinerer møde med Selveje Danmark. 

Sekretariatet assisterer i arbejdet med en evt. vedtægtsændring. 

 

Nye dørftelser mødet  

Ved Ledernetværket var holdningen, at der skal ses på præmissen for 

medlemskab. Enkelte bød ind med erfaringer fra LOCHI hvor det havde 

været en udfordring med noget lignende. 

 

Der var yderligere drøftelser vedr. værdigrundlag, hensigtserklæringer, 

arbejdet med principper og lignende der kan understøttet foreningens 

formål og arbejde. 

 

Der var enighed om at arbejde videre punktet med at se på at få udar-

bejdet et værdigrundlag eller lignende fremfor at få indskrevet yderligere 

krav til boformer i forbindelse med medlemskab af foreningen. 

 

Punktet tages med ved næste møde. 

 

8. Økonomi 

a. Regnskab 2022 

Afslutning af 2022 er i gang. Materiale fremsendes til revisoren snarest. 

b. Budget 

Der udarbejdes forslag til behandling ved næste bestyrelsesmøde. 

 

9.  Næste møde 
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21. februar 2023 09.00 – 15.00 – Severin 

 

Generalforsamling 

30. – 31. marts 2023 - Munkebjerg 

 

Punkter til dagsorden: Faste punkter og evt. indkomne punkter 

 

Dagsorden tilgår ca. 1 uge inden mødet. Punkter til dagsorden – udover de faste, 

kan løbende fremsendes til sekretariatet. 

 

10.  Eventuelt 


